



# **We Stand with Dr. Hassan Diab and Call the Canadian Government to Protect Him**

**English Version**

April 25 2023

The Canadian Lebanese Academic Forum (CLAF) is horrified by the baseless and shameful trial in France that relied on discredited and unfounded allegations and targeted Dr. Hassan Diab. The latest French court behaved as it was in search of a scapegoat rather than doing justice to the victims of the horrible attack on a French Synagogue in the 1980s.

Five years ago, French investigative judges dismissed the case against Dr. Diab due to overwhelming evidence of his innocence. The French judges exonerated Dr. Diab, and they debunked all the false allegations that were brought against him to unjustly link him to this criminal attack. Amnesty International called on the French authorities to drop the baseless and flawed case against Dr. Diab. We, at The Canadian Lebanese Academic Forum, are scandalized by the scapegoating strategy implemented against Dr. Diab for a crime he did not commit.

After spending three years in a French prison while he was innocent, Dr. Diab is now in Canada where he should be, with his family and in his country. The government of Canada has a moral obligation to protect Dr. Diab, honour the pertinent statement that Mr. Prime Minister Justin Trudeau has pronounced in 2018: "What happened to Hassan Diab never should have happened", and make sure that it never happens again to any Canadian.

The unjust and painful treatment that Dr. Diab and his family were subjected to, leaves us questioning this latest shameful scapegoating strategy, which might as well be a consequence of well-known anti-Arab and anti-Muslim sentiments and attitudes.

In support and solidarity.

The Canadian Lebanese Academic Forum Board (CLAF)



# **Nous Supportons Dr. Hassan Diab et appelons le Gouvernement Canadien à Le Protéger**

**Version Française**

Le 25 Avril, 2023

Le Forum Académique Canadien Libanais (FACL) est horrifié par le procès sans fondement et honteux en France qui s'est appuyé sur des allégations discréditées et non fondées et qui a ciblé Dr. Hassan Diab. Le dernier tribunal français s'est comporté comme il l'était à la recherche d'un bouc émissaire plutôt que de rendre justice aux victimes de l'horrible attentat contre une synagogue française dans les années 1980.

Il y a cinq ans, des juges d'instruction français ont rejeté l'affaire contre Dr. Diab en raison de preuves incontestable de son innocence. Les juges français ont disculpé Dr. Diab et ils/elles ont disqualifié toutes les fausses allégations portées contre lui pour le lier injustement à cette attaque criminelle. Amnesty International a appelé les autorités françaises à abandonner les poursuites sans fondement et viciées contre Dr. Diab. Au Forum Académique Canadien Libanais, nous sommes scandalisés par la stratégie de bouc émissaire mise en œuvre contre Dr. Diab pour un crime qu'il n'a pas commis.

Après avoir passé trois ans dans une prison française alors qu'il était innocent, le Dr Diab est maintenant au Canada où il devrait être, avec sa famille et dans son pays. Le gouvernement du Canada a l'obligation morale de protéger Dr. Diab, d'honorer la déclaration pertinente que Mr. le Premier Ministre Justin Trudeau a prononcée en 2018 : « Ce qui est arrivé à Hassan Diab n'aurait jamais dû arriver », et de faire en sorte que cela n'arrive plus jamais à aucun Canadien.

Le traitement injuste et douloureux que Dr. Diab et sa famille ont subi nous laisse remettre en question cette dernière stratégie honteuse de bouc émissaire, qui pourrait tout aussi bien être la conséquence de sentiments et d'attitudes anti-arabes et antimusulmans bien connus.

En support et solidarité.

Conseil d'Administration du Forum Académique Canadien-Libanais (FACL)

Source: <https://www.claf-facl.ca/press-release-7.html>